
UCHWAŁA NR XXXI/426/2021 
RADY MIEJSKIEJ  W SUWAŁKACH 

z dnia 28 kwietnia 2021 r. 

w sprawie nieuwzględnienia petycji w sprawie monitorowania ulic Antoniego Patli i ulicy 
Wincentego Witosa w Suwałkach 

Na podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. 
z 2020 r. poz. 713, 1378 ) oraz art. 9 ust. 2 ustawy z 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. 
poz. 870)  Rada Miejska w Suwałkach uchwala, co następuje: 

§ 1. Uznaje się, wniesioną w dniu 1 marca 2021 r. petycję przez Pana Jerzego Z. wraz z grupą 
mieszkańców, w sprawie monitorowania ulicy Antoniego Patli i ulicy Wincentego Witosa 
w Suwałkach, za niezasługującą na uwzględnienie. 

§ 2. Uzasadnienie dla sposobu rozpatrzenia petycji stanowi załącznik do uchwały. 

§ 3. O sposobie rozpatrzenia petycji Przewodniczący Rady zawiadomi wnoszącego petycję. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Suwałkach 

 
 

Zdzisław Przełomiec 
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UZASADNIENIE

do uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie nieuwzględnienia petycji w
sprawie monitorowania ulic Antoniego Patli i ulicy Wincentego Witosa

w Suwałkach.
W dniu 1 marca 2021 r. do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach wpłynęła

petycja, podpisana przez Pana Jerzego Z. oraz mieszkańców Suwałk o ochronę bezpieczeństwa
mieszkańców ulicy Antoniego Patli i ulicy Wincentego Witosa, poprzez montaż dwóch kamer
monitoringu miejskiego.

Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach na posiedzeniach
w dniu 25 marca 2021 r. oraz w dniu 22 kwietnia 2021 r. w dyskusji nad przedmiotową petycją
wypracowała opinię negatywną.

W treści petycji, która została również skierowana do Prezydenta Suwałk oraz Komisji
Spraw Społecznych i Bezpieczeństw Rady Miejskiej w Suwałkach, jej autorzy wskazali, iż
instalacja kamer spowoduje znaczne zwiększenie poziomu ich bezpieczeństwa. W petycji zostały
wymienione przypadki przestępstw przeciwko mieniu, do których miało dochodzić
w ostatnich kilku latach. Statystyki przedstawione przez Komendanta Miejskiego Policji
w Suwałkach podczas posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, które odbyło
się 15 marca 2021 r. wskazują, iż w Suwałkach w latach 2018-2020 doszło do 1104 zdarzeń
kryminalnych, z czego 10 odnotowano w rejonie ul. Witosa. Natomiast w rejonie ulicy Patli, we
wskazanym okresie, nie odnotowano żadnego zdarzenia. Jedno zdarzenie
o charakterze kryminalnym, miało miejsce w roku bieżącym.
Oznacza to, iż poziom bezpieczeństwa w rejonie ulicy Patli i Witosa, w żaden sposób nie odbiega
od innych obszarów miasta.

Nie ulega wątpliwości, iż bezpieczeństwo mieszkańców jest wartością i samorząd powinien
dążyć do jego zapewnienia uwzględniając to w swoich działaniach. W szczególności powinny
skupiać się na tych obszarach, w których odnotowuje się wysoki poziom zagrożenia, co
potwierdzają statystyki zdarzeń noszące znamiona przestępstw oraz wykroczeń.

W trakcie dyskusji nad przedmiotową petycją zwracano uwagę, iż stanem pożądanym
byłoby objęcie całego miasta systemem monitoringu wizyjnego. Ułatwiłoby to również
rejestrowanie wszelkich zdarzeń drogowych, co jest kluczowe w procedurach odszkodowawczych.
Niestety wymagałoby to wielomilionowych nakładów, co w obliczu aktualnych potrzeb wspólnoty
samorządowej nie jest działaniem priorytetowym. Należy również podkreślić, iż takie działanie
dotyczy wyłącznie gruntów publicznych, na których to zgodnie z prawem samorząd może ponosić
wydatki. W związku z tym w praktyce to mieszkańcy, w celu ochrony mienia i zwiększenia
poziomu bezpieczeństwa w miejscu swojego zamieszkania, finansują instalację sieci monitoringu.
Szczególnie jest to powszechne w zabudowie wielorodzinnej, w której zazwyczaj funkcjonują
spółdzielnie i wspólnoty mieszkaniowe. W niektórych przypadkach mieszkańcy, wykorzystując
bezpośrednie sąsiedztwo gruntów samorządowych, decydują się na złożenie do budżetu
obywatelskiego projektu obejmującego instalację sieci. Podobna sugestia została wyrażona podczas
posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 24
marca 2021 r., na której omawiana była przedmiotowa petycja. W dyskusji podkreślono również,
że ilość podpisów złożonych dla poparcia petycji pozwala przypuszczać, iż w przypadku złożenia
projektu do tzw. budżetu partycypacyjnego, projekt zyskałby odpowiednie poparcie i zostałby
zrealizowany w przyszłym roku.

W związku z powyższym Komisja Skarg Wniosków i Petycji zarekomendowała Radzie
Miejskiej w Suwałkach nieuwzględnienie przedmiotowej petycji i podjęcie uchwały w
zaproponowanym brzmieniu.
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